
 

 

 

 

MĚSTO LITOMĚŘICE 
Komise zdravotní a sociální 
 

 
Zápis z jednání komise při Radě města Litoměřice 
__________________________________________________________________ 

 
Konaného 07. 06. 2023 od 15,45 hod. v zasedací místnosti U Mráze v budově MěÚ Litoměřice  
 

Přítomni: 
MUDr.Klementová Zdenka 
Bc.Jelínková Ivana,DiS. 
MUDr.Jenček Miroslav 
MUDr. Baudyš Ilja 
Dadejíková Karolína 
Ing.Bc. Jurková Renáta 
Štěrbová Marcela 
 
Aksenowá Ivana, DiS. – sekretářka komise 
 
Omluveni: 
PhDr. Simerská Lenka 
Opočenská Irena 
 
Nepřítomni: 
Mgr. Křivan Pavel 
MUDr. Pinka Pavel 
 
Hosté: 
Mgr. Smetanová Petra a Bc.Langer Renéta – Naděje 
Ružbatský Jakub - Charita 
 
Program: 

1) Opatření RM k výstupům komise životního prostředí 
2) Podání k projednání zřízení vyhrazeného parkování 
3) Příděl seniorských bytů 
4) Příděl bytu v Domě s podporovanými pečovatelskými byty, ul. Kosmonautů 2261, 

Litoměřice 
5) Různé 

 
 
Jednání komise řídila předsedkyně komise MUDr. Klementová.   
Projednáno: 
 
K bodu 1 – Opatření RM k výstupům komise životního prostředí 
Sekretářka komise seznámila přítomné s usnesením RM č. 246/8/2023 ze dne 26.4.2023 – RM 
se seznámila s výstupy komise životního prostředí týkající se sociální problematiky. RM dva 
výstupy delegovala k řešení na sociální a zdravotní komisi. K projednání tohoto bodu byli přizváni 
hosté z Naděje Mgr. Smetanová a Bc.Langer a pan Ružbatský z Charity Litoměřice.  
Mgr. Smetanová komisi sdělila, že na komisi životního prostředí bylo cílem se zabývat pořádkem 
ve městě v souvislosti s bezdomovci a informovat je o činnosti terénních soc.pracovníků. 
Hlavním problémem je to, že Naděje má 2 iglů, pro které hledá místo, kam je přes zimu umístit 
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v rámci města. Konstatovala, že po 3 hodinovém jednání v komisi živ.prostředí vzešly špatně 
formulované výstupy.  
Chtějí řešit kam iglú umístit na území města. Nelze řešit jako při poslední zimě, kdy iglú byly 
umístěny na zahradu AD Charity. Sama Charita má také umístěné iglu, kapacitně a prostorově 
nevyhovující. 
Co se týče navýšení počtu terénních sociálních pracovníků – z hlediska práce jakou dělají, 
nepotřebují navýšit počet terénních soc.pracovníků. Úkolem těchto pracovníků není uklízet po 
bezdomovcích. Naopak Naděje aktivně začleňuje bezdomovce při úklidu vzniklých skládek., 
úzce spolupracují i s technickými službami.   
Pan Ružbatský informoval o kapacitě AD + o poskytování krizových lůžek pro ženy i muže 
v zimním období. Lůžka pro ženy – jejich kapacita je v Litoměřicích nedostatečná, shodují se 
s Nadějí. Ženy jsou více ohrožené než muži z několika důvodů. Nesou si kolikrát těžká psychická 
traumata, jsou zneužívány.  
Naděje informovala, že se nyní u nás pohybuje asi 12 žen bez domova. Když je ženám nabídnuto 
ubytování v AD nebo noclehárnách mimo Litoměřice (např. v Lovosicích, Ústí n.L), stejně se do 
Litoměřic v krátké době vrací.  
Naděje v současné době získala dotační titul na projekt Housing first pro 7 žen bez domova 
(získají své bydlení – pronájem bytu, plus sociální podporu). Projekt začne na podzim 2023, nyní 
probíhá šetření a příprava. Udržitelnost projektu jsou 3 roky, a bude se také týkat i podpory 
ukrajinských rodin. Stejný projekt funguje v Ústí, Teplicích a v Mostě – mají tedy kde čerpat 
zkušenosti. Projekt dále běží i v sousedních zemích, velkou zkušenost má město Bratislava, kde 
tento projekt je velmi propagován a je oblíben, mají velké procento úspěšnosti (asi 80%). 
Ing.Bc. Jurková informovala o objektu v Želeticích, kde vznikne tzv. prostupné bydlení. 
 
Opatření RM: 

RM projednala a bere na vědomí zápis z jednání Komise životního prostředí konané dne 
27.03.2023 a k doporučením komise přijímá následující opatření:  

a) Komise ŽP doporučuje Radě města Litoměřice, aby našla a vyčlenila pozemek, případně 
budovu, pro centralizaci lidí bez domova. RM bere doporučení na vědomí a postupuje ho k dalším 
projednání Komisi zdravotní a sociální. 

b) Komise ŽP doporučuje Radě města Litoměřice podpořit zvýšení počtu terénních sociálních 
pracovníků a vznik azylového domu pro ženy spravovaného neziskovou organizací NADĚJE. RM 
bere doporučení na vědomí a postupuje ho k dalším projednání Komisi zdravotní a sociální.  

 
Vyjádření komise k opatřením RM ze dne 26.4.2023 

a) Dle zástupců Naděje špatně formulované opatření. Chtějí řešit, kam umístit v rámci města 
jejich iglú – toto nepřísluší rozhodnutí soc. odboru, ten nemá pozemky 
 

b) Naděje nepožaduje navýšení počtu terénních soc. pracovníků. Komise kladně hodnotí 
vznikající projekt housing first, který řeší bydlení žen bez domova.   
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Bod 2 – Podání k projednání zřízení vyhrazeného parkování 
Žadatelé: 
 
Nezl. M.F., r. 2021, zastoupen matkou M.A., bytem Litoměřice – nová žádost (podání dne 
9.5.2023). Po diskusi přijat závěr: 
Komise doporučuje zřízení vyhrazeného parkovacího místa. 
(pro:7  proti: 0  zdržel se: 0) 
 
 
 
K bodu 3 – Příděl seniorských bytů 
SB Kosmonautů 2020/14, č. bytu 7 (gars.) -  návrh na umístění Z.H., r. 1953, bytem Litoměřice. 
Podrobnější informace – viz příloha orig. zápisu. Po diskusi přijat závěr: 
Komise doporučuje RM příděl bytu schválit.   
(pro: 7  proti: 0  zdržel se: 0) 
 
SB Švermova 2099/16, č. bytu 35 (podkr.) 1+1 – návrh na umístění P.L., r. 1964, trv.bytem 
Terezín, t.č. Litoměřice. Podrobnější informace – viz příloha orig. zápisu. Po diskusi přijat 
závěr: 
Komise doporučuje RM příděl bytu schválit.   
(pro: 7  proti: 0  zdržel se: 0) 
 
 
 
K bodu 4 – Příděl bytu v Domě s podporovanými pečovatelskými byty, ul. Kosmonautů 2261, 
Litoměřice 
Byt č. 8 (1+KK) – návrh na umístění paní Š.J., r. 1940, bytem Litoměřice. Podrobnější 
informace – viz příloha orig. zápisu. Po diskusi přijat závěr: 
Komise doporučuje RM příděl bytu schválit.   
(pro: 7  proti: 0  zdržel se: 0) 
 
 
 
 
K bodu 5 – Různé 

- MUDr.Baudyš zaslal členům komise info e-mail „Tradiční rodina“, spolek, který bojuje za 
normální hodnoty společnosti. Přítomní členové komise se shodli na tom, že se  
k tomuto bodu komise jako celek vyjadřovat nebude, je to ponecháno v individuální 
rovině. 

- Příští komise dne 6.9.2023 
 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 16,50 hod. 

 

Zapsala: Aksenowá Ivana,DiS  
 


